
 

Skal Skarresø være ørnereservat? 

Havørnens genkomst i Danmark er en af de helt store succes’er for dansk natur. 
Havørnen har for alvor slået sig i vores lille land og vist, at den fint trives side om side med os mennesker. 
I alt er der udruget omkring 1000 unger,- heraf 25 alene på Magleholm i Skarresø. 
Men succes’en har en bagside for os i Jyderup, som holder af naturen på søen. 
Inden kort tid vil søen blive spærret på tværs for vores sejlads. 
Dette er sket i et lukket samarbejde mellem Holbæk og Kalundborg kommune, hvor beslutningen er truffet 
i smug hen over hovedet på os borgere i Jyderup.  
Vi burde jo ellers være de nærmeste til at blive hørt, da det især er os, der bliver ramt af den nye spærring, 
som vil halvere det areal, der i dag lovligt må besejles. 
Vi har derfor dannet en projektgruppe under Jyderup Lokalforum, hvor målet er at fastholde beslutningen 
fra Vestsjællands Amtsråd i 2005 om en grænse på 650 meter til ørnereden. 
Vi håber, at politikerne i Holbæk og Kalundborg vil være lydhøre over for os, så Skarresø ikke omdannes til 
et lukket ørnereservat uden nogen saglig grund. 
Skarresø er stor nok til både havørnen og os. 
 
På gruppens vegne 
Steffen Holberg 
Bakkedraget 10 
4450 Jyderup. 
 


